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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Valóban igaz az, hogy az éves hazai fafelhasználás 
egyharmada a hatóságok számára ismeretlen eredetű fakitermelésből származik?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A szabadeuropa.hu portálon megjelent „Kétszer annyi tűzifát  éget el  a lakosság, mint amennyit
hivatalosan kivágnak Magyarországon„ című cikk szerint valójában a hivatalos adatok duplája a
magyar fakitermelés:

„A  Corvinus  Egyetemen  működő  Regionális  Energiagazdasági  Kutatóközpont  (REKK)  Szajkó
Gabriella  és  munkatársainak  kutatásai  alapján  2009-ben  publikált  egy  tanulmányt,  amelynek
legfontosabb mondanivalója az volt, hogy nem stimmelnek a hazai erdőgazdálkodási adatok.

A tanulmány fő megállapítása szerint a hatósági nyilvántartásokban szereplő fakitermelési  adat
jelentősen  eltér  a  valós  kitermeléstől,  mert  a  hazai  felhasználás  sokkal  több,  mint  a  hivatalos
fakitermelés és a nettó import összege.

„A hazai fafelhasználásban számításunk szerint mintegy két-négymillió köbméter fa jelenik meg a
hivatalos adat-nyilvántartási utak megkerülésével” – olvasható a tanulmányban.

A REKK akkori számításai szerint a hazai fapiac volumene az évi hivatalos hatmillió köbméter
helyett kilenc-tízmillió köbméter körül alakult, vagyis az éves hazai fafelhasználás egyharmada a
hatóságok számára ismeretlen eredetű fakitermelésből származik.

Most egy újabb tanulmány született a témában a REKK és a WWF Magyarország jóvoltából. A két
évig zajló kutatás alapján a napokban elkészült, de még nem publikált tanulmány szerint nem lett
jobb a helyzet. A tanulmányt készítők megfogalmazása szerint a hivatalos tűzifa-statisztikák nem
érik el az energiacélú hivatalos szilárdbiomassza-fogyasztás inputértékeit.



 
Szajkó Gabriella a Szabad Európának azt mondta, hogy a hiány harminc-negyven, egyes években
ötven százalék.  Emiatt  aggódik  a kutató  a  hazai  erdőkért,  mert  úgy  liberalizálta  a  kormány a
fakitermelést, hogy évek, sőt évtizedek óta nincsenek pontos statisztikái a szektorról.

Óriási  eltérések  vannak  a  kitermelési  és  a  felhasználási  adatok  között:  ha  jó  a  biomassza
energiacélú felhasználására vonatkozó adat, akkor nem jók a biomasszaforrás-oldali  adatok, és
fordítva, ha helyesek a tűzifa- és egyéb energetikai célú szilárdbiomassza-termelési adatok, akkor
baj van a biomassza energiacélú felhasználására vonatkozó adatokkal.”

 

Kérdezem Önt:

Valóban igaz az, hogy az éves hazai fafelhasználás egyharmada a hatóságok számára ismeretlen
eredetű fakitermelésből származik?

 

Budapest, 2022. szeptember 4.
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Dr. Vadai Ágnes
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